



Policy Title: Parent Code of Conduct

Approval Authority: AIS Board of Trustees

Compliance: In accordance with ADEK guidelines

Effective Date: August 2024

Revision Date: May 2025

INTRODUCTION

At AIS, we believe that the partnership between parents and the school is critical to the success of our students. Parents should collaborate with the school to support their children's learning, and must understand that the school may not be able to achieve its goals if the parents choose not to cooperate with the school or not be involved in their children's education.

PURPOSE

The purpose of this Parent Code of Conduct is to outline the expectations for parents as they engage with the school community. This code of conduct aims to foster a positive, respectful, and collaborative environment that supports the educational and personal growth of all students. By adhering to these guidelines, parents can help ensure that their children receive the best possible educational experience.

CODE OF CONDUCT

1. **Joint Responsibility for Education:** Parents are expected to uphold and respect the school's vision, mission, and values, and ensure their child understands and abides by all school policies, rules, and regulations at all times as stated in the Parent/Student Handbook (i.e., wearing the proper school uniform and the AIS Student ID; coming to school prepared for learning with all required learning materials and completed assignments). Parents are also expected to commit to their responsibilities (e.g., ensure their children engage in home learning, get adequate sleep, eat healthy food, engage in physical activity).
2. **Accurate Information:** Parents must provide accurate information about their child upon admission and ensure that the information in their child's school profile is updated and accurate throughout their child's enrollment in the school. Such information includes parent contact information, marital status/custody status, and their child's health, allergies, and dietary intolerances, and learning difficulties/disabilities or educational needs. The school holds the right to not admit or cancel a student's enrollment if parents do not provide complete and accurate information about their child.
3. **Attendance and Punctuality:** Parents must strive to achieve and maintain excellent daily attendance and punctuality for their child, including arriving to school on time for the National Anthem, not taking holidays outside of official school breaks, and being respectful of arrival and pick-up timings.

4. **Respectful Communication:** Parents must treat and communicate with members of the entire school community—students, parents, staff (including security guards, cleaners, assistants)—in a professional and respectful manner and maintain relationships in the best interest of students. They are expected to set a good example with regard to communication and conduct, and a willingness to resolve concerns in a professional manner whether verbal or written (e.g., not raising one’s tone of voice or using offensive language).
5. **Proper Communication:** Parents and students should communicate professionally with school staff through the official channels of communication adopted by the school (e.g., school email, Google Classroom, Seesaw). They must not send or accept invitations to friend, connect with, or follow school staff on social media (e.g., Instagram, Facebook) or messaging applications (e.g., WhatsApp).
6. **Addressing Issues and Concerns:** Parents are expected to discuss any concerns and attempt to resolve issues with the school before reporting them to ADEK or an external entity. They should follow the appropriate channels, starting with their child's teacher or concerned staff and, if necessary, referring the matter to the school administration or principal. This encourages open communication and trust within the school community, allowing for a more immediate and effective resolution of issues. It also ensures that the school has an opportunity to address and rectify any concerns directly, which can lead to better outcomes for all parties involved.
7. **Respect for School Policies and Cultural Values:** Parents are expected to commit to and be respectful of the school’s general policies. While on school premises, they are expected to behave and dress in a manner that is respectful of UAE national identity and cultural values and its current legislation.
8. **Ensuring Safety and Security:** (1) Parents must follow all school policies regarding parking, drop-off, and pick-up procedures to ensure safety and efficiency. This includes adhering to designated parking areas, specific times and locations for drop-off and pick-up, and obeying traffic guidelines provided by school staff. (2) Parents are required to wear the school Parent Access Card when they enter the school gates and while they are on school grounds. This is essential for ensuring the safety and security of all students, staff, and visitors by allowing the school to easily identify authorized individuals and maintain a secure environment.
9. **Ensuring Student Protection:** Parents are expected to support the school in ensuring the safety and protection of students from harm, maltreatment, and exploitation. According to UAE Federal Law and ADEK policy, parents must communicate any concerns or changes in their child's behavior to the school's principal, board members or relevant staff, and respond with transparency to inquiries related to their child's behavior and academic performance.
10. **Healthy Eating:** Parents are expected to support the school in promoting healthy eating habits by abiding by the school’s guidelines for healthy and balanced eating that is in the Parent/Student Handbook. Parents are expected to pack healthy meals for their children and avoid packing unhealthy foods and beverages for their children, such as fried foods, processed foods, sugary snacks and beverages.

11. **Responsible Use of Social Media and Online Conduct:** (1) Parents and students should refrain from posting negative comments or defamatory content about the school, staff, other students, and parents on social media and WhatsApp groups, and should maintain a positive and constructive approach instead. (2) Parents and students should respect the privacy of staff and students by not posting photos or videos taken on school property without permission. They must also respect the confidentiality of sensitive information about students, staff, and school matters, and should not discuss individual student matters publicly or with unauthorized parties. (3) Parents and students must refrain from posting culturally inconsiderate content as per the ADEK Cultural Consideration Policy or defamatory content about parents, students, or staff on social media.
12. **Guidance on Technology Use:** (1) Parents are responsible for guiding their children in the proper and ethical use of technology. They should build the right habits of technology use by setting clear rules for screen time, ensuring access to age-appropriate content, and promoting respectful online communication and behavior. (2) Parents should ensure their children refrain from using mobile phones on school campus and abide by the school's Technology Use Policy.
13. **Behavior Guidance:** Parents are expected to guide and correct their own child's behavior (or those in their care), where it could lead to conflict/unsafe conduct or limit the ability of other children to learn. In the event of an issue or concern, parents must seek to clarify a child's version of events with the school's view in order to bring about a peaceful solution to any disputes.
14. **Involvement and Engagement:** (1) Parents are expected to regularly check information communicated by the school through text messages, e-mails, letters, school website, parent portal, Seesaw/Edmodo, conferences and meetings. (2) Parents must regularly check the school calendar for important dates and ensure that they attend all information sessions, workshops, and conferences, and maximize their involvement in the school community and their child's learning. (3) Parents are expected to attend parent/teacher meetings, conferences and workshops and maintain frequent positive communication with the school to benefit their child's growth and steady progress.
15. **Cooperation for Learning Support:** Parents must cooperate with the school's recommendations for additional learning support when the school deems it necessary for their child's educational progress and development. They are expected to fully cooperate by agreeing to the required interventions, assessments, and financial charges to ensure the provision of the necessary services and their child's continued enrollment in the school.
16. **Academic Honesty and Integrity:** Parents must respect the school's policy on academic honesty and integrity (i.e., monitoring their child's schoolwork for plagiarism, refraining from providing unnecessary assistance) to ensure the work accurately reflects the child's ability. This includes refraining from providing false information to the school (i.e., submitting fraudulent documents, and making false excuses for absences).
17. **School Bags:** Parents should ensure that their child's backpack does not exceed 10% of their child's body weight when packed. Parents are expected to support and guide their children in organizing their school bags daily for the following day. This includes packing only the books and learning materials required based on the next day's schedule. To avoid placing undue pressure on the child's back, lunches, snacks, and beverages can be packed in a separate bag.

Consequences for Non-Compliance. AIS emphasizes the importance of adherence to the Parent Code of Conduct in maintaining a respectful, supportive, and productive educational environment. Should the above minimum requirements be ignored, disrespected or violated, the school reserves the right to implement appropriate actions, which may include:

- **Parent Consent Form:** Parents are expected to sign the Parent Consent Form prior to their child's enrollment in the school and annually upon re-enrollment. This agreement involves parents' acknowledgment and adherence to the AIS Parent Code of Conduct, AIS Student Code of Conduct, and all school policies and procedures including those constituting the AIS Parent/Student Handbook.
- **Mandatory Meetings:** Requiring parents to attend meetings with school administrators to discuss the issues and work towards a resolution.
- **Restricted Access:** Limiting or denying parents access to school premises and events if their behavior disrupts the school environment or violates the code of conduct.
- **Referral to Authorities:** In cases of severe misconduct or legal violations (e.g., harassment, threats), the school will refer the matter to appropriate authorities or law enforcement.
- **Review of Enrollment Status:** Conducting a formal review of enrollment status, which may lead to enrollment being blocked if parental non-compliance severely impacts the school environment or other students' well-being.



عنوان السياسة: مدونة سلوك أولياء الأمور

سلطة الموافقة: مجلس أمناء AIS

الامتثال: وفقاً لإرشادات ADEK

تاريخ التطبيق: أغسطس 2024

تاريخ المراجعة: مايو 2025

المقدمة

في AIS، نؤمن أن الشراكة بين أولياء الأمور والمدرسة أمر بالغ الأهمية لنجاح طلابنا، لذا يجب على أولياء الأمور التعاون مع المدرسة لدعم تعلم أطفالهم، ويجب أن يفهموا أن المدرسة قد لا تكون قادرة على تحقيق أهدافها إذا اختار أولياء الأمور عدم التعاون مع المدرسة أو عدم المشاركة في تعليم أطفالهم.

الغاية

الغرض من قواعد سلوك أولياء الأمور هو: تحديد التوقعات لأولياء الأمور أثناء تفاعلهم مع مجتمع المدرسة، لذا تهدف قواعد السلوك هذه إلى تعزيز بيئة إيجابية محترمة وتعاونية تدعم النمو التعليمي والشخصي لجميع الطلاب. فمن خلال الالتزام بهذه الإرشادات، يمكن للوالدين المساعدة في ضمان حصول أطفالهم على أفضل تجربة تعليمية ممكنة.

مدونة قواعد السلوك

1. المسؤولية المشتركة في التعليم: يُتوقع من أولياء الأمور دعم واحترام رؤية المدرسة ورسالتها وقيمها، والتأكد من أن أطفالهم يفهمون جميع سياسات المدرسة وقواعدها ولوائحها ويلتزمون بها في جميع الأوقات كما هو مذكور في دليل ولي الأمر/الطالب (أي ارتداء الزي المدرسي المناسب، بطاقة هوية الطالب AIS، الحضور إلى المدرسة مستعداً للتعلم مع جميع المواد التعليمية المطلوبة، والواجبات المكتملة)، ويُتوقع من الآباء أيضاً الالتزام بمسؤولياتهم (على سبيل المثال: التأكد من مشاركة أطفالهم في التعلم المنزلي، والحصول على نوم كافٍ، وتناول طعام صحي، وممارسة النشاط البدني).

2. معلومات دقيقة: يجب على أولياء الأمور تقديم معلومات دقيقة وافية عن أطفالهم عند القبول، والتأكد من تحديث المعلومات الموجودة في ملف أطفالهم طوال فترة تسجيلهم في المدرسة، تتضمن هذه المعلومات معلومات الاتصال بالوالدين، والحالة الاجتماعية/حالة الحضانه، وصحة طفلهم، وجميع أنواع الحساسية من الأدوية أو الطعام، وصعوبات التعلم أو الاحتياجات التعليمية. تحتفظ المدرسة بالحق في عدم قبول أو إلغاء تسجيل الطالب إذا لم يقدم أولياء الأمور معلومات كاملة ودقيقة عن أطفالهم.



3. الحضور والالتزام بالمواعيد: يجب على أولياء الأمور السعي لتحقيق الالتزام بمواعيد بدء الحصة والحفاظ على الحضور اليومي الممتاز لأطفالهم، بما في ذلك الوصول إلى المدرسة في الوقت المحدد للشئد الوطني، وعدم أخذ عطلات خارج فترات العطل المدرسية الرسمية المحددة، واحترام أوقات الوصول والذهاب.

4. التواصل باحترام: يجب على أولياء الأمور التعامل والتواصل مع أعضاء المجتمع المدرسي بأكمله - الطلاب وأولياء الأمور والموظفين (بما في ذلك حراس الأمن وعمال النظافة والمساعدين) - بطريقة مهنية ومحترمة والحفاظ على العلاقات بما يحقق مصلحة الطلاب. كما يُتوقع منهم أن يكونوا قدوة جيدة فيما يتعلق بالتواصل والسلوك، والرغبة في حلّ الأمور بطريقة مهنية سواء كانت شفوية أو كتابية (على سبيل المثال: عدم رفع نبرة الصوت أو استخدام لغة مسيئة).

5. التواصل عبر القنوات الرسمية: يجب على أولياء الأمور والطلاب التواصل بشكل احترافي مع موظفي المدرسة من خلال قنوات الاتصال الرسمية التي تعتمدها المدرسة (على سبيل المثال، البريد الإلكتروني للمدرسة، Google Classroom، Seesaw) كما يجب عدم إرسال أو قبول دعوات صداقة، أو التواصل ومتابعة موظفي المدرسة على وسائل التواصل الاجتماعي (مثل Instagram و Facebook) أو تطبيقات المراسلة (مثل WhatsApp).

6. معالجة المشكلات: يتوقع من أولياء الأمور مناقشة ومحاولة حلّ المشكلات مع المدرسة قبل الإبلاغ عنها إلى دائرة التعليم والمعرفة أو أي كيان خارجي، وعليهم اتباع القنوات المناسبة، بدءًا بمعلم الطفل أو الموظفين المعنيين، وإذا لزم الأمر إحالة الأمر إلى إدارة المدرسة أو مديرها، وهذا يشجع التواصل المفتوح والثقة داخل المجتمع المدرسي، مما يسمح بحلّ المشكلات بشكل فوري وفعال، كما أنه يضمن أن المدرسة لديها فرصة لمعالجة وتصحيح أي مشاكل مباشرة، الأمر الذي يمكن أن يؤدي إلى نتائج أفضل لجميع الأطراف المعنية.

7. احترام سياسات المدرسة والقيم الثقافية: يتوقع من أولياء الأمور الالتزام بالسياسات العامة للمدرسة واحترامها أثناء تواجدهم في مباني المدرسة، كما يُتوقع منهم التصرف بطريقة تحترم الهوية الوطنية لدولة الإمارات العربية المتحدة والقيم الثقافية وتشريعاتها الحالية كارتداء الملابس المناسبة.

8. ضمان السلامة والأمن: (1) يجب على أولياء الأمور اتباع جميع سياسات المدرسة فيما يتعلق بإجراءات وقوف السيارات والتوصيل لضمان السلامة وعدم إعاقة السير، ويشمل ذلك الالتزام بأماكن وقوف السيارات المخصصة، والأوقات والمواقع المحددة للنزول والتوصيل، والالتزام بإرشادات المرور المقدمة من قبل موظفي المدرسة. (2) يتعين على أولياء الأمور ارتداء بطاقة ولي الأمر الصادرة من المدرسة عند دخولهم بوابات المدرسة وأثناء تواجدهم في أرض المدرسة، حيث يُعد هذا أمرًا ضروريًا لضمان سلامة وأمن جميع الطلاب والموظفين والزوار من خلال السماح للمدرسة بالتعرف بسهولة على الأفراد المصرح لهم والحفاظ على بيئة آمنة.



9. ضمان حماية الطلاب: يتوقع من أولياء الأمور دعم المدرسة في ضمان سلامة الطلاب وحمايتهم من الأذى وسوء المعاملة والاستغلال وفقاً للقانون الاتحادي لدولة الإمارات العربية المتحدة وسياسة دائرة التعليم والمعرفة، ويجب على أولياء الأمور إبلاغ مدير المدرسة أو أعضاء مجلس الإدارة أو الموظفين المعنيين بأي مخاوف أو تغييرات في سلوك أطفالهم، والرد بشفافية على الاستفسارات المتعلقة بسلوك أطفالهم وأدائهم الأكاديمي.

10. الأكل الصحي: يتوقع من أولياء الأمور دعم المدرسة في تعزيز عادات الأكل الصحية من خلال الالتزام بإرشادات المدرسة الخاصة بالأكل الصحي المتوازن الموجودة في دليل ولي الأمر/الطالب، ومن المتوقع أن يقوم الآباء بإعداد وجبات صحية لأطفالهم وتجنب الأطعمة والمشروبات غير الصحية لأطفالهم، مثل الأطعمة المقلية والأطعمة المصنعة والوجبات الخفيفة والمشروبات السكرية.

11. الاستخدام المسؤول لوسائل التواصل الاجتماعي والسلوك أثناء التعلم عن بعد: (1) يجب على أولياء الأمور والطلاب الامتناع عن نشر تعليقات سلبية أو محتوى تشهيري حول المدرسة والموظفين والطلاب الآخرين وأولياء الأمور على وسائل التواصل الاجتماعي ومجموعات الواتساب، ويجب عليهم الحفاظ على سلوك إيجابي، ونهج بناء بدلاً من ذلك. (2) يجب على أولياء الأمور والطلاب احترام خصوصية الموظفين والطلاب من خلال عدم نشر صور أو مقاطع فيديو ملتقطة في حرم المدرسة دون إذن، كما يجب عليهم احترام سرية المعلومات الحساسة حول الطلاب والموظفين والشؤون المدرسية، ويجب ألا يناقشوا شؤون الطلاب علناً أو مع أطراف غير مصرح بها. (3) يجب على أولياء الأمور والطلاب الامتناع عن نشر محتوى غير مراقب للثقافة والتقاليد وفقاً لسياسة الاعتبارات الثقافية لدائرة التعليم والمعرفة أو محتوى تشهيري عن أولياء الأمور أو الطلاب أو الموظفين عبر وسائل التواصل الاجتماعي.

12. إرشادات حول استخدام التكنولوجيا: (1) يتحمل الآباء مسؤولية توجيه أطفالهم نحو الاستخدام السليم والأخلاقي للتكنولوجيا، وينبغي لهم أن يبنوا عادات صحيحة لاستخدام التكنولوجيا من خلال وضع قواعد واضحة للوقت المسموح به أمام الشاشة، والتأكد من أن المحتوى مناسب لأعمارهم، وتعزيز التواصل والسلوك المحترم عبر الإنترنت. (2) يجب على أولياء الأمور التأكد من امتناع أطفالهم عن استخدام الهواتف المحمولة في حرم المدرسة والالتزام بسياسة استخدام التكنولوجيا في المدرسة.

13. التوجيه السلوكي: يتوقع من الآباء توجيه وتصحيح سلوك أطفالهم (أو من هم تحت رعايتهم)، كي لا يتحول إلى سلوك غير آمن قد يؤثر على الحد من قدرة الأطفال الآخرين على التعلم؛ وفي حالة وجود أي مشكلة يجب على أولياء الأمور السعي إلى مقارنة سرد أحداث الطفل مع وجهة نظر المدرسة من أجل التوصل إلى حل سلمي لأي خلافات.

14. المشاركة: (1) يتوقع من أولياء الأمور التحقق بانتظام من المعلومات التي ترسلها المدرسة من خلال الرسائل النصية ورسائل البريد الإلكتروني وموقع المدرسة وبوابة أولياء الأمور و Seesaw/Edmodo والمؤتمرات والاجتماعات. (2) يجب



على أولياء الأمور التحقق بانتظام من التقويم المدرسي لمعرفة التواريخ المهمة والتأكد من حضورهم جميع الاجتماعات وورش العمل، وتحقيق أقصى قدر من مشاركتهم في المجتمع المدرسي وتعليم أطفالهم.

(3) يُتوقع من أولياء الأمور حضور اجتماعات أولياء الأمور والمؤتمرات وورش العمل والحفاظ على التواصل الإيجابي مع المدرسة لصالح نمو أطفالهم وتقديمهم.

15. التعاون من أجل دعم التعلم: يجب على أولياء الأمور العمل بتوصيات المدرسة للحصول على تعليم إضافي عندما ترى المدرسة أن ذلك ضروري لتقديم أطفالهم وتطويرهم التعليمي. ومن المتوقع منهم أن يتعاونوا بشكل كامل من خلال الموافقة على الاقتراحات وخطط التطوير المطلوبة والتقييمات والرسوم المالية لضمان توفير الخدمات اللازمة واستمرار تسجيل أطفالهم في المدرسة.

16. الصدق والنزاهة الأكاديمية: يجب على أولياء الأمور احترام سياسة المدرسة بشأن المصادقية والنزاهة الأكاديمية (أي مراقبة العمل المدرسي لأطفالهم بحثاً عن السرقة الأدبية، والامتناع عن تقديم المساعدة غير الضرورية) لضمان أن العمل يعكس بدقة قدرة الطفل ويشمل ذلك الامتناع عن تقديم معلومات غير صحيحة للمدرسة (أي تقديم وثائق مزورة، وتقديم أعمار كاذبة للغياب).

17. الحقائق المدرسية: يجب على أولياء الأمور التأكد من أن حقيبة ظهر طفلهم لا تتجاوز 10% من وزن جسم طفلهم عند تعبئتها، ومن المتوقع من أولياء الأمور دعم وتوجيه أبنائهم في تنظيم حقائبهم المدرسية يومياً تحضيراً لليوم التالي، و يتضمن ذلك تعبئة الكتب والمواد التعليمية المطلوبة فقط بناءً على جدول اليوم التالي لتجنب الضغط غير المبرر على ظهر الطفل، يمكن تعبئة وجبات الغداء والوجبات الخفيفة والمشروبات في حقيبة منفصلة.

عواقب عدم الامتثال: تؤكد مدرسة AIS على أهمية الالتزام بمدونة قواعد سلوك الوالدين في الحفاظ على بيئة تعليمية محترمة داعمة ومنتجة، وفي حالة تجاهل الحد الأدنى من المتطلبات المذكورة أعلاه أو عدم احترامها أو انتهاكها، تحتفظ المدرسة بالحق في تنفيذ الإجراءات المناسبة والتي قد تشمل:

- نموذج موافقة ولي الأمر: يُتوقع من أولياء الأمور التوقيع على نموذج موافقة ولي الأمر قبل تسجيل طفلهم في المدرسة وسنوياً عند إعادة التسجيل. تتضمن هذه الاتفاقية إقرار أولياء الأمور بالتزامهم بمدونة قواعد سلوك أولياء الأمور في AIS، ومدونة قواعد سلوك الطلاب في AIS، وجميع سياسات وإجراءات المدرسة بما في ذلك تلك التي تشكل دليل أولياء الأمور/الطالب في AIS.
- الاجتماعات الإلزامية: مطالبة أولياء الأمور بحضور الاجتماعات مع مديري المدرسة لمناقشة القضايا والعمل على إيجاد حل لها.



- حركة أولياء الامور في المدرسة: تقييد أو منع دخول أولياء الأمور إلى مباني المدرسة وفعاليتها إذا كان سلوكهم يعطل بيئة المدرسة أو ينتهك قواعد السلوك.
- الإحالة إلى السلطات: في حالات سوء السلوك الجسيم أو الانتهاكات القانونية (مثل المضايقات والتهديدات)، ستقوم المدرسة بإحالة الأمر إلى السلطات المختصة أو جهات إنفاذ القانون.
- مراجعة حق إعادة التسجيل: إجراء مراجعة رسمية لحالة التسجيل، مما قد يؤدي إلى حظر إعادة تسجيل الطفل للعام الدراسي التالي إذا كان عدم امتثال أولياء الأمور يؤثر بشدة على البيئة المدرسية أو على الراحة النفسية للطلاب الآخرين.